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В этой статье мы изучили опыт европейских стран, таких как Великобритания, 

Французская Республика и Федеративная Республика Германии, которые доби-

лись успехов в создании и развитии сектора государственной службы. Мы выде-

лили особенности каждой страны, провели сравнительный анализ. Мы рассмотре-

ли различные интерпретации категории государственной гражданской службы по 

странам. Мы также изучили реформы и тенденции развития государственной 

гражданской службы. В результате можно сказать, что, хотя содержание госу-

дарственной гражданской службы одинаково,  в разных странах они отличаются, в 

зависимости от ряда факторов одни и те же реформы дадут разные результаты. 
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In this article, we examined the experience of European countries, such as Great Britain, 

the French Republic and the Federal Republic of Germany, which have achieved success 

in the creation and development of the civil service sector. We have singled out the 

peculiarities of each country, we have made a comparative analysis. We looked at the 

different interpretations of the Civil Service category by country. We also studied civil 

service reforms and development trends. As a result, we can say that although the 

content of civil service is the same, it differs from country to country, depending on a 

number of factors, the same reforms in different countries will yield different results.  


